

ABOL meeting 2018 – preface

The 5th ABOL meeting took place from 6th to 7th of December 2018 at the Natural History Museum of Vienna. The meeting was one of our most successful ones, with about 180 participants. The workshops “*Application of DNA based methods in biodiversity monitoring*” and “*Collecting for ABOL – ABOL for collectors*” met with great interest among stakeholders, users and taxonomists. The scientific conference on the second day was stimulated by an excellent keynote talk with the focus on high throughput barcoding approaches in freshwater biology held by Florian Leese from the University of Duisburg Essen, followed by a series of interesting talks on various national and international projects as well as a broad spectrum of different taxonomic groups. Most of the contributions are represented in the following book of abstracts.

Das 5. ABOL-Treffen fand vom 6. bis 7. Dezember 2018 im Naturhistorischen Museum Wien statt. Das Treffen war mit rund 180 Teilnehmern eines unserer erfolgreichsten. Die Workshops „*Anwendung DNA-basierter Methoden im Biodiversitätsmonitoring*“ und „*Sammeln für ABOL – ABOL für SammlerInnen*“ stießen auf großes Interesse bei Stakeholdern, AnwenderInnen und TaxonomInnen. Die wissenschaftliche Konferenz am zweiten Tag wurde angeregt durch einen exzellenten Keynote-Vortrag mit dem Schwerpunkt auf Hochdurchsatz-Barcoding-Ansätzen in der Süßwasserbiologie von Florian Leese von der Universität Duisburg-Essen, gefolgt von einer Reihe interessanter Vorträge zu verschiedenen nationalen und internationalen Projekten sowie ein breites Spektrum verschiedener taxonomischer Gruppen. Die meisten Beiträge sind im folgenden Abstract-Band enthalten.



ZOBODAT - www.zobodat.at

Zoologisch-Botanische Datenbank/Zoological-Botanical Database

Digitale Literatur/Digital Literature

Zeitschrift/Journal: [Verhandlungen der Zoologisch-Botanischen Gesellschaft in Wien. Frueher: Verh.des Zoologisch-Botanischen Vereins in Wien. seit 2014 "Acta ZooBot Austria"](#)

Jahr/Year: 2019

Band/Volume: [156](#)

Autor(en)/Author(s): Anonymous

Artikel/Article: [ABOL meeting 2018 – preface 249](#)